

朝陽科技大學 092學年度第1學期教學大綱
Research Methods 研究方法

當期課號	7231	Course Number	7231
授課教師	戴錦周	Instructor	DAI, JIN JOU
中文課名	研究方法	Course Name	Research Methods
開課單位	會計系碩士班一A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	1. 奠定健全的研究觀念。 2. 有系統地取得研究所需的相關資料。 3. 瞭解資料分析的原理與應用。	Objectives	1. To establish the concept of research. 2. To acquire systematically the data of research. 3. To understand the principal and application of data analysis.
教材	課堂講授，分組討論，作業撰寫。	Teaching Materials	Lectures, Discussion, Assignments.
成績評量方式	30%期中評量 + 30%平常成績 + 40%期末評量	Grading	Total=30%midterm+30%assignment+40%final
教師網頁	-		
教學內容	培養學生探掘、分析、解決問題的能力，並協助學生論文寫作。內容包括：建立正確的研究態度，科學方法，提煉題目，文獻研究，邏輯，論文格式，和讀書方法。	Syllabus	The course is designed to cultivate students' abilities of discovering, analyzing, and solving problems. Students will learn how to finish their thesis. The course contents include right research attitudes, scientific method, topics extracting, literature review, logics, formate of thesis, and the methods of reading.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。